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Sociální komise 
Rady Jihočeského kraje 

Vyřizuje: Bc. Pavla Paroubková, tel. 386720463, e-mail: paroubkova@kraj-jihocesky.cz 

 

      České Budějovice, dne 4. 10. 2023 

Zápis č. 20/2023 
z jednání Sociální komise Rady Jihočeského kraje, které se konalo v zasedací místnosti,  

č. dv. 2010, II. patro, budova Krajského úřadu Jihočeského kraje, U Zimního stadionu 1952/2, 

České Budějovice dne 3. 10. 2023 od 15:00 hod. 

  

Přítomni: předseda komise:  PhDr. Mgr. Robert Huneš, MBA 

                 členové komise :    Jaroslava Sýkorová 

    Mgr. Bronislava Šimsová    

  On-line připojení:  Ing. Jaroslava Martanová 

   Hana Dufková Spoladore  

   doc. MUDr. Kvetoslava Kotrbová  -  připojena v 15:30                       

   Ing. Miroslav Nosek  

   Mgr. Jusúf Traore 

Omluveni:                  Mgr. Tomáš Chovanec 

  Mgr. Věra Korčaková 

  Dana Tobiášková 

     

    

Hosté:         Mgr. Pavla Doubková -  vedoucí odboru - Odbor sociálních věcí  

 Ing. Vendula Procházková – OSOV – vedoucí oddělení – Oddělní projektů a 

plánování sociálních služeb 

  

s tímto programem: 

1. Identifikace potenciálu zajištění systému krizového bydlení v Jihočeském kraji  
(J. Traore) 

2. Plán výjezdního zasedání komise do sociálního zařízení   
3. Různé 

 

Předseda přivítal členy sociální komise i hosty. Konstatoval, že 3 členové sociální komise (dále 

jen SOK) jsou přítomni, 5 členů SOK je připojeno on-line a 3 členové SOK je omluveno. SOK 

je usnášení schopná v počtu 8 členů. 

Poté vyzval přítomné k případnému doplnění či námitkám programu. 

Protože žádné připomínky nebyly vzneseny, program jednání byl schválen. 
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1. Identifikace potenciálu zajištění systému krizového bydlení v Jihočeském kraji 

R. Huneš – předal slovo panu J. Traore, který si připravil prezentaci k danému bodu. 

J. Traore – předložil materiál „Identifikace potenciálu zajištění systému krizového bydlení 

v Jihočeském kraji“. Domníval se, že by bylo vhodné se jako SOK tomuto tématu věnovat více. 

„Krizové bydlení představuje rychlý nástroj pomoci v krizových, ohrožujících situacích, např. 

při povodních, akutní ztrátě bydlení, požáru apod. Jedná se o byty speciálně vyčleněné z 

bytového fondu obce, které podléhají zrychleným postupům při schvalování nájemní smlouvy. 

Ta bývá uzavírána na dobu nezbytně nutnou k překonání krize, zpravidla nejdéle na dobu 6 

měsíců. Byty mají zapojenou elektřinu, jsou vybaveny základním nábytkem i spotřebiči a jsou 

připraveny k okamžitému nastěhování.“  

Cílem krizového bydlení je tedy poskytnutí neodkladné pomoci v oblasti bydlení těm osobám, 

které se nacházejí v akutním ohrožení z důvodu ztráty bydlení a současně nemohou 

přechodně tuto nepříznivou sociální situaci řešit vlastními silami. 

Primárním důvodem proč je třeba řešit otázku krizového bydlení je skutečnost, že pokud 

kdokoliv ztratí bydlení a ocitne se až na ulici, je to vedle osobní tragédie i zásah do života v 

obci, která pak řeší s tím spojené důsledky. Koncepční řešení krizového bydlení ve svém 

důsledku přináší nejen finanční úsporu, jelikož předcházení problému představuje menší 

finanční zátěž než případné následné nákladné intervence, ale především v mnohých 

situacích může zabránit negativním sociálním, emočním i psychickým dopadům, souvisejícím 

se ztrátou bydlení, na dítě. 

V současné době řeší tuto oblast územně samosprávné (ÚSC) celky rozličným způsobem bez 

jakékoli průřezové koncepce celým Jihočeským krajem. Z pohledu celistvého přístupu k této 

problematice je však třeba nahlížet na potřebnost krizového bydlení optikou vzájemné 

návaznosti mezi jednotlivými ÚSC, a to nejen z důvodu potenciálu metodické a finanční 

pomoci, ale rovněž možné fluktuaci potřebných mezi jednotlivými ÚSC. 

Potřebnost krizového bydlení v Jihočeském kraji je reflektována na mnoha úrovních a 

odborných pracovních skupinách (např. Pracovní skupina pro rodiny s dětmi - Střednědobé 

plánování rozvoje sociálních služeb v Jihočeském kraji, Spolu proti násilí na jihu Čech). Jasná 

metodická, koncepční či finanční podpora ze strany Krajského úřadu Jihočeského kraje však 

stále chybí. Pro potřeby této sumarizace se ke krizovému bydlení vyjadřovali rovněž vedoucí 

sociálních odborů ORP na území Jihočeského kraje, přičemž všichni, kteří se vyjádřili (zhruba 

polovina), jasně potřebnost krizového bydlení na „svém“ území deklarovali. 

 

Nejflagrantnějším vyjádřením potřeby řešení krizového bydlení na území Jihočeského kraje 

však stále zůstává akcentace této oblasti v rámci komunitních plánů ORP (či jejich ekvivalentů) 

na území Jihočeského kraje – tedy dokumentů, které jsou pregnantním ukazatelem potřeb 

jednotlivých ORP a současně důležitým faktorem při rozhodování Krajského úřadu 

Jihočeského kraje na poli stanovování celokrajských potřeb. 
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Na základě oslovení ze strany předkladatele se ke krizovému bydlení vyjadřovali rovněž 

vedoucí sociálních odborů ORP na území Jihočeského kraje, přičemž všichni, kteří se vyjádřili 

(zhruba polovina), jasně potřebnost krizového bydlení na „svém“ území deklarovala. 

 

Cílem předkládaného materiálu tedy není předložit řešení, ale iniciovat diskuzi o uchopení této 

problematiky. Myslí si, že už to by byl skvělý začátek a současně si je plně vědom toho, že 

kraj jako takový nemá k dispozici žádné bydlení, ale dokáže si představit, že se budeme bavit 

o různých možnostech v rámci kraje. 

Diskuse: 

Proběhla diskuse k danému tématu se všemi přítomnými členy SOK a OSOV.  

J. Huneš – SOK považuje téma krizového bydlení za závažné a potřebné. Předpokládáme 

širší informace od paní náměstkyně doc. Kozlová na základě vzešlých skutečností se bude 

SOK tématu dále věnovat.  

 

2. Plán výjezdního zasedání komise do sociálního zařízení 

R. Huneš – navrhl na příští zasedání SOK uspořádat výjezdní zasedání do Centra sociálních 

služeb Empatie v Českých Budějovicích, které by se mělo uskutečnit 31. 10. 2023.  

J. Traore – se dotazoval, zda je konkrétně vymezena role sociální komise v rámci výjezdních 

zasedání. Zda se tedy jedná roli kontrolní, reprezentativní či informační (směrem ke komisi), a 

to z důvodu, že každá z těchto rolí vyžaduje odlišný přístup. 

R. Huneš - odpověděl, že se jedná o kombinaci seznamovací a reprezentativní aktivity. 

 

Diskuse:  

Proběhla diskuse k danému bodu se všemi přítomnými členy SOK.  

Čas a podrobnosti k danému výjezdnímu zasedání budou upřesněny v následujících dnech.  

 

U s n e s e n í  č. 16/2023/SOK – 20 

Sociální komise Rady Jihočeského kraje   

schvaluje  

výjezdní zasedání v Centru sociálních služeb Empatie v Českých Budějovicích dne  

31. 10. 2023. 

Hlasování: 8/0/0 

Usnesení bylo přijato.  

 

3. Různé 

R. Huneš – navrhl na zasedání, které se má konat 28. 11. 2023 bod k projednání „Analýza 

potřebnosti sociálních služeb pro seniory s psychiatrickým onemocněním na území 

jihočeského kraje“. Je to poměrně kompaktní a rozsáhlý dokument. Prosil o prostudování 
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členy SOK předem. Dokument rozešle paní tajemnice společně se zápisem z dnešního 

jednání.   

 

 

Jednání bylo ukončeno v 16:05 hodin. 

Zapsala: Bc. Pavla Paroubková       

Schválil:  PhDr. Robert Huneš, MBA 


